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 תורת הרי״ף
קדושת העלון ודברי התורה יהיו להצלחת 

אוהד אביגד בן זמירה , שני בת אורלי
אור רפאל בן שני, רומיה בת שני 

שרה בת שני הי״ו

תורת הרי״ף

"שְׁלַח לְךָ אֲנָשִׁים וְיָתֻרוּ אֶת אֶרֶץ כְּנַעַן
 אֲשֶׁר אֲנִי נֹתֵן לִבְנֵי יִשְׂרָאֵל"

 
אדם שרואה את עצמו כשליח של הקב"ה בעולם 

הזה יש לו הצלחה בשליחותו ובמעשי ידיו
 

בפרשת השבוע רואים את כל עניין המרגלים, 
המרגלים היו נשיאים של עם ישראל, אנשים 

גדולים בתורה וביראת שמיים עם מעשים טובים 
ביותר. המרגלים הולכים לרגל את ארץ ישראל 

וכשהם חוזרים הם מביאים את דיבת הארץ רעה, 
שהגויים שגרים בארץ ישראל חזקים ואפילו 

אמרו "לֹא נוּכַל לַעֲלוֹת אֶל הָעָם כִּי חָזָק הוּא 
מִמֶּנּוּ" כביכול ח"ו יותר חזקים מהקב"ה. אומרים 

המרגלים שבארץ יש בעיות וקשיים, דברים לא 
פשוטים וחמורים שאי אפשר לשער ולתאר.

 
שנבוא ונשאל איך אנשים כאלו גדולים שזכו לע

מוד בהר סיני ולראות את מתן תורה ולשמוע את 
הקב"ה, ראו את קריעת ים סוף שהיה הנס הגדול 

שהיה בהיסטוריה שהים נקרע לשנים עשר 
חלקים, ראו את עשרת המכות, את המן ובארה 
של מרים, את ענני הכבוד, אם כך איך המרגלים 
עומדים ואומרים כאלה דברים על הגויים בארץ 

שהם בשר ודם שח"ו חזקים מהקב"ה?
 

אלא אולי אפשר לבאר ולומר יסוד גדול שצריך 
להיות טמון בנפש של כל אחד ואחד מאיתנו 

וצריך ללכת איתנו בכל עניין ועניין, אומרת 
הגמרא )ברכות לד:( המתפלל וטעה סימן רע 

לו ואם שליח צבור הוא, סימן רע לשולחיו מפני 
ששלוחו של אדם כמותו. אדם שהתפלל ונפלה 

טעות בתפילתו זה לא טוב ואם הוא שליח 
ציבור שטעה, צריכים לחשוש כל הציבור וגם 

השליח ציבור משום שהוא השליח של כל 
הכלל וברגע שהוא לא מצליח בשליחות והוא 
טועה, זה סימן שהשליחות ששלחו אותו לא 
הייתה הגונה או בלב שלם בצורה נקייה, אלא 

היה שם פגם ומשהו לא טוב.
 

אם כך שליחות זה דבר לא פשוט והכוח של 
שהמשלחים נהיה הכוח של האדם, אם היו למ
שלחים כוונות טובות וטהורות אז גם לשליח 

יש כוח לעשות דברים גדולים וטובים, אבל אם 
למשלחים אין כוונות טובות ואין טוהר הנפש 
והמחשבה, אז גם בשליחות ובמעשי ידיו של 

השליח חלים פגמים ודברים לא רצויים.
 

וכך אנו רואים מה שקרה אצל המרגלים, 
לקב"ה הייתה מחשבה לשלוח לרגל את ארץ 
ישראל ועם ישראל לקחו את המרגלים וציוו 

אותם לרגל את ארץ ישראל. היה הבדל בין 
השליחות של הקב"ה לבין השליחות של 

משה ובין השליחות של עם ישראל. השליחות 
של הקב"ה הייתה שליחות טהורה וקדושה 

להרגיע את ליבם של עם ישראל וזו דרך 
העולם ומהלכי מלחמה שבודקים את המקום 

לפני שיוצאים למלחמה. הדעת של משה רבנו 
זו דעת קדושה, ללכת לעשות ריגול קדוש 

בדרך השם איך שמתנהגים בשליחות קדושה 
וטהורה. אבל במחשבה של עם ישראל ללכת 

לרגל את ארץ ישראל היו פגמים גדולים.
 

לכן מכיוון שעם ישראל מינו את המרגלים 
ללכת לרגל, הם נתנו במרגלים כוח שלילי 

והחדירו בהם כוח רע ללכת ולטעות את 
כל הטעויות שיש בעולם. אם המרגלים היו 
הולכים בשליחות של משה או של הקב"ה 

היו מצליחים, משום שהלכו בכוח השליחות 
של עם ישראל שהיה להם פגם במחשבה, 

השליחות הייתה פגומה ולא ישרה ולכן עם 
כל קדושתם וטהרתם של המרגלים נכשלו 
והביאו את דיבת הארץ רעה, התדרדרו עד 
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קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לרפואת
רותם גואטה בן רבקה הי״ו ניסים ונפלאות

קדושת העלון ודברי התורה יהיו להצלחת 
חננאל בן אורטל ואילעי בן אורטל

להצלחה יישוב הדעת וכל הישועות

הדיוטא התחתונה והנמוכה ביותר.
 

אבל יהושע בן נון שהלך בשליחותו של משה 
שחזר טוב, כלב בן יפונה שהלך בשליחות המ
שקום חזר טוב, שאר המרגלים שהלכו בשלי

חות של כלל עם ישראל והיה פגם בשליחות, 
הביאו את דיבת הארץ רעה ועשו חורבן והרס 

גדול שעד היום אנחנו בוכים ומצטערים על 
החורבן של אותו ריגול שהלכו המרגלים 

לרגל את ארץ ישראל.
 

אם כך צריך לדעת יסוד גדול, כל דבר 
שהמשלח פגום השליחות של השליח 

פגומה, כל שליחות שהמשלח טהור הוא 
נותן כוח לשליח לעשות שליחות טהורה. 

מפה ילמד האדם יסוד גדול לחיים שלו, אדם 
שבחייו הפרטיים מרגיש את עצמו כשליח 

של הקב"ה לתקן עולם במלכות שדי וכל מה 
שעושה אומר שהוא שליח של הקב"ה, אז 

יש לו הצלחה ויד השם איתו ובכל אשר פונה 
משכיל ומצליח. אבל אדם שהולך ועושה את 
השליחות שלו בעולם הזה על אינטרסים ועל 

שדברים אחרים, השליחות שלו בוודאי לא מו
שלמת ובוודאי לא מוצלחת. כל מה שהאדם 

עושה בחיים שלו עליו לחשוב בראש שלו 
שעושה את זה לכבוד הקב"ה, שהוא שליח 

של הקב"ה בקדושה וטהרה ואז תהיה לו 
הצלחה וברכה במעשי ידיו.

 
יש סיפור שמסופר על אחד הרבנים הגדולים 

ראש ישיבה גדול, שהבטיח לאחד התלמידים 
שלו שיבוא לחתונה של הבן שלו. הגיעה 

החתונה ואותו ראש ישיבה לא יכל לבוא, הוא 
קרא לאחד הרבנים בישיבה ואמר לו שילך 

במקומו לחתונה. אותו רב הלך במקום הראש 
ישיבה לחופה ונשאר עוד הרבה זמן בחתונה 

עד לאחר שהסתיים הכל. שאלו אותו למה 
הרב נשאר עד עכשיו בחתונה, ענה להם הרב 
בגלל שאני שליח של הרב הגדול ושלוחו של 

אדם כמותו וזכיתי להיות כמה שעות כמו 

אותו רב גדול, לכן אני רוצה להיות ולשבת כדי 
להיות עוד כמו הרב הגדול כי זה משפיע עלי 

שפע גדול בגלל ששלוחו של אדם כמותו.
 

צריך לדעת יסוד גדול, אם אנחנו חיים בעולם 
בהרגשה ובהבנה שאנחנו שליחים של הקב"ה 
שיש לנו ידא אריכתא של הקב"ה והצלחה במע
שי ידינו. אם אנחנו חיים על תאוות או רצונות 

ומחשבות, חיים מיום ליום ומרגע לרגע, אין 
לנו את הכוח של הקב"ה ולכן המרגלים נכשלו 
כי היו שלוחים של עם ישראל שהיו עם כוונות 

פסולות ולא טובות.
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קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 טלי עטר ז״ל, רבי לעזיז ויצמן ז״ל, אמיר מאיר

ויצמן  ז״ל , ת.נ.צ.ב.ה

כתר קדושה
רבנו משה אהרון פינטו זצוק״ל

הבה ונראה, כיצד היתה נראית הילולת הצדיקים, בבית רבי משה אהרון במוגאדור שבמרוקו, כפי שמתאר 
בנו - כבוד הרב שליט"א:

מתחילת יום ההילולא, היה יושב אבא ליד שולחנו בחדר הגדול בביתנו. על השולחן היתה מונחת קערה 
גדולה ריקה. אבא היה לומד זוהר או אומר תהילים, ולאט לאט היו מתחילים להתאסף אנשים מכל העיר 

ומכל רחבי מרוקו.

הבאים היו נגשים לשולחן, שמים פתק עם שמם, יחד עם כסף פדיון נפשם בקערה. אבא היה מברך כל 
אחד ואחד בשמו, ומאחל שתתמלא בקשתו, מכבדו בכוס שתיה )לא חריפה(, ולאחר שבירך יצא מלפניו.

כך אחד אחר השני, איש פשוט כעשיר, עם הארץ כתלמיד חכם, ללא סעודה, או כיבוד אחר.
לקראת ערוב היום, כשתם זרם האנשים הבאים, הגיע תורם של העניים, שהגיעו מכל העיר, ומכל רחבי 

מרוקו.
משנכנסו הם, הוציאה אמא דברי מאכל, ערכה שולחנות, והושיבם לאכול סביב השולחנות. אבא היה אוכל 

איתם, משוחח עימם בדברי תורה, ומעודד את רוחם בדברי חיזוק.

בתום בסעודה, היה אבא סופר את הכסף המונח בקערה שלפניו. לאחר מכן היה מונה באצבעו )לפי סדר 
הושיעה את עמך וכו'( את מספר העניים, ושואל כל אחד מהיכן הגיע. משידע כל זה, היה מחלק את הכסף 
שווה בשווה, ואותם עניים שבאו מחוץ לעיר היו מקבלים גם את דמי הנסיעה! להם ולנשיהם. לעצמו לא 
השאיר מאומה, מלבד סעודה אחת לו ולבני ביתו, באומרו כי ברצונו למלא גם את רצון המביאים שחפצו 

להנותו.

היות ובדרך כלל הסעודה הסתיימה בערב, היו מפנים אבא ואמא את הקומה התחתונה בביתנו, ומשכיבים 
שם לישון את העניים שבאו מחוץ לעיר. אבא דאג להפרדה מוחלטת בין נשים לגברים, והקפיד מאוד שישנו 

בחדרים שונים. לאחר כל המלאכה הזו, היה אבא פונה לחדרו בעלית הבית, ויושב והוגה בזוהר הקדוש.
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קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 רוחמה בת לאה  ז״ל ,פררנוד בת לאה  ז״ל ,ר׳ חיים בר

מימה ז״ל,אליס בת לאה ז״ל
ת.נ.צ.ב.ה

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לרפואת 
שירן חנה בת לאה ה״ו 

שות הרי״ף

 האם לעצור ילד שרוצה להיות מפורסם ממוזיקה?
יש לנו ילד מאוד מוכשר מוזיקלית, והעניין הוא שכל 

הזמן הוא מחפש להיות מפורסם במוזיקה, איך אנחנו 
אמורים להתייחס לזה. האם לטפח אותו ולנווט אותו כי 

אנחנו מפחדים שאם נאסור עליו את הניגון זה יכבה לו 
את השמחה?

תשובה:

"כַּבֵּד אֶת ה' מֵהוֹנֶךָ" )משלי ג, ט( כל אדם שיש לו משהו 
מיוחד, חייב לכבד את ה' במה שהשם נתן לו. אם השם 

נתן לילד כוח לשיר, וודאי לכוון אותו ולגדל אותו שיהיה 
לו כוח לשיר, להודות, לשבח, לרומם את השם. כל אחד 

שהשם נתן לו כוחות מסוימים והוא צריך לנצל את הכו
חות לכבד ולעשות טוב לקב"ה. אם מה שהילד רוצה זה 

לשיר ויש לו כוח וכישורים לזה, ובזה הוא ישבח ויהלל 
את השם זה טוב מאוד.

איך להתנהג עם ילד בגיל ההתבגרות?
הבן שלנו בן שבע עשרה ונמצא בתקופה מאוד סוערת 
בחיים שלו, זה גיל ההתבגרות ויש בינו לבין אבא שלו 
חיכוכים מאוד גדולים שמגיעים כבר לנתק. איך כבוד 

הרב מציע לנו להתנהג בגיל הזה עם הילד?

תשובה:
צריך לדעת שאדם לוקח את כל הכוחות שלו בחיים 

ואת ההתנהלות שלו, מההתנהלות בבית. אדם שרואה 
בבית את האבא רך, את האבא טוב ואת האמא טובה, 

את המשפחה בנויה בצורה נוחה וטובה, אז גם הילד 
מתרגם את זה לחיים שלו בצורה נוחה וטובה. אבל אדם 
שרואה בבית אלימות, אבא קשה, דברים קשים ודברים 
לא טובים, אז הילד יתרגם את זה לדברים קשים ודברים 

לא טובים.

או שהילד יהיה הפוך ויהיה קיצוני, יהיה ילד פחדן 
ויהיה ילד נכנע יותר מידי, פוחד יותר מידי. הגיל הזה 

הוא גיל רגיש ביותר וצריך להתנהל עם הילד בחוכמה 
גדולה, הגילאים האלה הם גילאים שכמה שיותר מכבדים 
ומקרבים ונותנים טוב לילד, רק מרוויחים. הריחוק והריב 
והקושי עם הילדים, לא בריא. זה זמן שאדם צריך לקרב 

את הילדים בכל הכוח ולהשפיע עליהם אהבה ולתת להם 
אהבה. להתפלל לקב"ה שלא תצא תקלה תחת הידיים כי 

בחוץ קשה מאוד ומלחמה חזקה ביותר.
פעם היו לנו צדיקים, על מי להישען שהיו מדריכים 

את העולם זה מותר וזה אסור, זה טוב וזה פחות טוב. 
היום אנחנו בדור שאוי ואבוי לאיפה אפשר להתדרדר. 

השוליים הם שולים צרים והתהום הוא תהום מסוכן. לכן 
צריך בחוכמה גדולה ובתבונה גדולה להתנהג עם הילדים 

באהבה ולקרב אותם. וגם אם הילד לא מתנהג טוב, 
להשתדל להכניע אותו "וְלָשׁוֹן רַכָּה תִּשְׁבָּר גָּרֶם" )משלי 
כה, טו( לשון רכה, לדבר ברכות, לקרב ברכות ולהכניע 
ברכות. אדם ברכות משיג יותר ממה שבקושי מצליח, 

בטוב מרוויחים יותר.
אדם גם צריך לדעת שיש שני סוגים של חינוך, יש אילוף 
ויש חינוך. אם נסתכל על ילדים קטנים שיש להם משחק 
כמו חיה שמסובבים וממלאים אותו והחיה נוסעת נוסעת 
עד שזה נגמר, נתקע ועומד. ככה גם יש אנשים של חינוך 
בבעלי תשובה, אתה ממלא אותו והוא הולך הולך בחינוך 
ובתשובה שהיה עד שנגמר המילוי והוא נתקע ועומד שם.

אסור לאדם למלא את הילדים שלו, אסור לאדם לאלף 
את הילדים שלו. אדם צריך לחנך את הילדים שלו ולתת 

לילדים שלו פנסים שעם הפנסים הם ידעו לראות בחושך, 
לתת לילדים שלו אור לדעת איך להסתובב במקומות 

חשוכים ואפלים, זה החינוך הנכון והאמיתי. אילוף, מילוי 
זה לא חינוך ומתי שהאילוף והמילוי נגמר, נגמר הכל.

אדם צריך לעבוד על הפנים של הילד ועל הנפש של הילד, 
ולשון רכה היא מגיעה לכל מקום והיא מכניעה כל מקום 

ומשברת גרם, היא מיישרת את האדם למקומות והדברים 
הטובים ביותר.
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משולחן השבת
 של כבוד האדמו״ר

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 סימון בן וואליד ז״ל ,ליאון בן וואליד ז״ל ,מרים בנימין

ז״ל בנימין בנימין ז״ל ת.נ.צ.ב.ה

אור החיים הקדוש פרשת שלח 
"ועבדי כלב עקב הייתה רוח אחרת עמו וכו' " 

התורה הקדושה בפרשת השבוע מספרת על משה 
רבנו ששלח 12 מרגלים לרגל את הארץ הקדושה 
10 מהם דיברו לשון הרע ושש  לפני שיכבשו אותה 

תים ניצלו מן הדיבור אחר דיבת הארץ והם יהושוע 
בן-נון וכלב בן יפונה שלא דיברו רע על הארץ ..

 שואל רבנו אור החיים למה בפסוק כתוב ועבדי 
כלב ולא כתוב ועבדי כלב ויהושוע 

הרי גם יהושוע לא דיבר על הארץ למה רק את כלב 
שיבח ה' בפסוק וקראו עבדי 

מסביר רבנו אור החיים שלא דומה הניסיון של כלב 
לדבר לשון הרע לניסיון יהושוע שעל יהושוע בן-נון 

משה רבנו התפלל ולכן הוא ניצל ולא השתתף 
בעצת המרגלים לדבר לשון הרע אבל אצל כלב 

זה לא היה כך כי בכל אדם יש שני יועצים אחד רע 
ואחד טוב ועל האדם ללכת עם היועץ הטוב היצר 

הטוב שימשוך אותו לעבודת ה' וזה נסיון קשה ולא 
פשוט ובנסיון הזה כלב עמד בזכות שנסע לקברי 
האבות להתפלל שישמרו עליו שלא יפול בעצת 

המרגלים ולכן לא נפל בעצת המרגלים ועל זה אמר 
הקב"ה אם התגברתה על הנסיון הזה ראוי אתה 

להיקרא "ועבדי כלב" 
וזה כלל גדול שתפילת הצדיקים הצילה את כלב 

בסוד "צדיק מושל יראת אלוקים" שצריכים 
להידבק בצדיקים שישמרו אותנו בזמנים קשים.

 
יהי רצון שנזכה להידבק בצדיקי הדור מתוך ביטול 

ואמונה אמיתית בהקב"ה שבת שלום

חשבון
חשבון הוא דבר גדול, אי להיות מחשב שכר מצוה 
כנגד הפסדה ושכר עברה כנגד הפסדה, זה כלל גדול 

שלכל הידיעות, ואי לחשב מה שהפסידו על ידי שרו
צה להיות צדיק הרבה שיוצא שכרו בהפסדו, 

של  ופעמים שבטולה  לכלכל דבריו במשפט  וצריך 
תורה זהו קיומה. ואפילו לעניני העולם הזה החשבון 
הוא טוב מאוד, שיעשה חשבון על משאו ומתנו ועל 

שכל הנהגותיו לראות איזוהי דרך ישרה שיבור לו ויב
חר ויקרב בין טוב למוטב.

 וכשיש לו עסק עם חברו לא יתן לחברו ולא יקבל 
ישליך  ולא  בכתב,  והכל  חשבון  פי  על  אלא  ממנו 
לאיבוד שום חשבון אפילו שכבר עבר כי לא ידע מה 

ילד יום, שמא יצטרך לו.

חושד  שיהא  לברכה  זכרונם  רבותינו  למדונו  וכבר   
כדי  גמליאל,  כרבן  ומכבדן  כלסטים  האדם  כל  את 

שינצל מן החשד ומהיות נחשד

סעודה ראשונה - לימוד אור החיים הקדוש 
קבלנו על עצמנו בקהילת קודש שובה ישראל בכל 
ליל שבת ללמוד בספר הקדוש "אור החיים" ובכח 
קדושה זו יושפע שפע מרובה על הכלל ועל הפרט 

ורבנו האור החיים  יהיה מליץ יושר בעדנו ובעד 
כלל עם ישראל. 

סעודה שנייה- פלא יועץ 
ונהגנו ללמוד לפני סעודת שבת מהספר "פלא יועץ" 
לרבנו אליעזר פאפו זצוקל אשר הבטיח ממי שאקבל 
טובה, אם אזכה לחזות בנועם ה' וכו אשתדל להחזיר 
לו טובה ", ומי לא ירצה מליץ יושר כבעל הפלא יועץ
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קדושת העלון ודברי התורה יהיו להצלחת 
וישועת

נתנאל וחנה גבאי הי״ו 

סיפורי הבעל שם טוב  זיע״א

בעיר אחת היה איש עשיר ומכובד. 
באחד הימים ישב בבית הכנסת והציע טבק לנכבדים 

סביבו.
איש עני ישב בפתח וביקש עבורו טבק.

הטבק  קופסת  את  סגר   , ביהירות  בעני  הביט  הגביר 
והעני חזר למקומו בביזיון.

מאז התחיל מזלו של הגביר לרדת מטה ומזלו של העני 
עלה מעלה.

כעבור זמן הפך העני לעשיר מופלג ואילו העשיר ירד 
מנכסיו והחל לחזר על הפתחים בכדי להשיג פת לחם.

ביד  צדקה  לו  ונתנו  עושרו  את  זכרו  ובסביבתו  בעירו 
רחבה.

בצר לו , התחבר לקבוצת קבצים ונדד מעיר לעיר בכדי 
לאסוף צדקה.

במסעו הגיע לעירו של הבעל שם טוב וביקש מהגבאי 
צדקה.

הגבאי נתן לו את הסכום שהיה נהוג בבית הבעל שם 
טוב לתת לכל פושט יד.

אך העני שירד מנכסיו ביקש יותר.
נכנס הגבאי לבעל שם טוב ושאל האם ליתן לעני יותר 
, לכשהבעל שם טוב אישר , יצא הגבאי ונתן לו נדבה 

הגונה.
שם  הבעל  עם  להיפגש  וביקש  בכך  הסתפק  לא  העני 

טוב.
הגבאי הכניסו לבעל שם טוב והעני בצר לו סיפר לבעל 

ששם טוב על עושרו הרב ועל ירידתו מנכסיו וביקש מה
בעל שם טוב עצה וברכה.

שאלו הבעל שם טוב אם זוכר הוא את מעשה הטבק  
בו סגר את קופסת הטבק כשהעני ביקש.

העני נזכר ופניו נפלו.

אמר לו הבעל שם טוב כי באותו רגע פסקו בשמים 
כי ירד מנכסיו וכספו יעבור לעני שהתבזה.

שאל העני את הבעל שם טוב מהי תקנתו ?
ענה לו הבעל שם טוב כי עליו להעמיד את אותו עני 

שהתעשר בנסיון הטבק.
רכושו   , הטבק  את  ממנו  ימנע  שהתעשר  העני  אם 

יחזור אליו.
ואם לא, ישאר עני.

מיהר העני לעירו ובירר היכן מקום מושבו של העני 
שהתעשר.

הראו לו תושבי עירו את מקום מושבו וסיפרו לו כי 
בקרוב מחתן הוא את ביתו.

הגיע העני לחתונה ובזמן שהעני שהתעשר רקד עם 
מחותניו , פנה אליו וביקש טבק.

שהעני שהתעשר הפסיק לרקוד והושיט לעני את קו
פסת הטבק במאור פנים.

העשיר שירד מנכסיו נפל מעולף.
כשהתעורר , שאלו העשיר לסיבת עלפונו.

 מיד סיפר לו את סיפור הטבק ואת דברי הבעל שם 
טוב.

לא  שרכושו  הידיעה  היא  עלפונו  סיבת  כי  והסביר 
יחזור אליו לעולם.

מיום  כי  לו  הבטיח   , שהתעשר  העני  זאת  כששמע 
זה ועד סוף ימיו יספק לו  ולמשפחתו את כל צרכיו. 

)ליקוטי סיפורים(.
מתוך הספר אור ישראל.
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מלווה מלכה 

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
צמח בן תמו ז״ל , אסי שאול בן עליזה ז״ל 

קדושת העלון ודברי התורה יהיו לע״נ 
סול בן סימון בת בידה ז״ל 
דוד בן סימון בן חנינא ז״ל

רוזט בת אסתר ז״ל
ת.נ.צ.ב.ה

להצלחת שיר בן סימון בת אסתר
שמוסרת נפש על הפצת העלון וזיכוי 

הרבים,
ולהצלחת וישועת טל משה בן פלורה 

בקרוב ממש  

לעילוי נשמת שלום בן חנה
 למשפחת אברג׳ל

ולהצלחת חן ושמעון אברגל
 ובני משפחתם

מנהג כבוד האדמו״ר ללמוד
נועם אלימלך זיע״א

רבי אלימלך מליז'נסק במוצ״ש

פרשת קרח

או יאמר 
״וישמע משה ויפול על פניו״ כו׳ י״ל ע״פ דרך הלצה 

כי בגמ׳ אסור לאדם ליפול על פניו אא״כ יודע שנענה 
כיהושע כו׳ ומשה רבינו עליו השלום היה עניו מאד 
והיה שפל בדעתו מכל אחד והיה מתיירא ליפול על 
פניו ואחר ששמע מקרח שאמר שהוא הרב והנשיא 

שבישראל ולו ראוי הגדולה התחיל ליפול על פניו 
ולזה נאמר וישמע משה ויפול וכו

״יראת  ה׳  היא  אוצרו״:
משל  למלך  בשר  ודם  שהיו  לו  בנים  ועבדים  הרבה  
ומבקש  להוכיחן  כל  אחד  ואחד  בפני  עצמו  , ורואה  

שאינם  מקבלים  עליהם  התוכחות  שלו , מה  עשה  
המלך ?

כתב  כל  הדברים  על  שלט  ותלה  בחצר החיצונה  
והכרוז  יוצא  מלפני  המלך  ומכריז  ואומר :

” כל  מי  שיקרא  את  האגרת  הזאת  ויקיים מה  
שכתוב  בה , יבוא  ליטול  שכר  מלפני  המלך .

לכך  ישראל  דומים  בעולם  הזה  ובעולם  הבא  בדברי  
תורה  , כיון  שיהודי  לומד  מקרא  ומשנה  וגמרא  

ולומד  מהם  יראת  שמים  ומעשים  טובים  , הקדוש  
ברוך  הוא  נותן  לו  שכר  טוב  ודואג  לכל  צרכיו  

בעולם  הזה  ובעולם  הבא  .

חביבין  דברי  תורה  על  הקדוש ברוך הוא  יותר  מכל  
דבר  בעולם  ,  מפני  שדברי  תורה  מכריעים  את  בני  
ישראל  לכף  זכות  ומחנכים  אותם  למצוות  ומביאין  

אותם  לחיי  העולם  הבא  .

שני  דברים  הקדוש ברוך הוא  אוהב  אותם  אהבה  
גמורה  :  התורה  ,  ועם  ישראל  .  ואת  ישראל  לפני  

התורה  !
אלמלא  עם  ישראל  השמש  לא  הייתה  זורחת  

והעולם  לא  היה  מתקיים  .

תנא דבי אליהו 


